
Fråga till ordförande i nämnden för Utbildning, kultur och fritid angående 

Härryda kommuns agerande om vi får en Angiverilag. 
 

Den som jobbar i en kommun eller annan myndighet kan bli skyldig att informera 

Migrationsverket och Polisen om den kommer i kontakt med personer som är i Sverige utan 

tillstånd. Det vill regeringen och Sverigedemokraterna. Frågan kommer att utredas och i 

förlängningen kan det leda till en stark skrivning i lagen vilket innebär att personal som är 

anställd i olika myndigheter måste ange papperslösa personer som vistas i landet.  

 

Utredningen väcker så många frågor hos mig. Kommer barn och unga våga gå till skolan? 

Kommer föräldrar våga ta sina barn till sjukhus? Till tandläkaren? Kommer föräldrar våga gå 

till jobbet och lämna sina barn i omsorgen? Kommer angiverisamhället leda till en tystnad i en 

tid där vi tillsammans behöver ta tag i det som i dag sliter itu vårt samhälle. Jag tänker då 

främst på brottsligheten i form av drogförsäljningen och gängrekryteringen.  

 

Men utredningen väcker också frågor kring personalen, som skulle behöva bli angivare. Den 

personal som vi har anställd i Härryda kommun. Den personal som ska vara tryggheten i 

skolan och möta varje barn utifrån behov och förutsättningar. Den personal som ska kunna 

vara en trygg famn för ett barn.  

 

Utredningen kan alltså leda till att lärare och övrig skolpersonal måste anmäla papperslösa. 

Förutom att lagen skulle stå i direkt konflikt med flera andra professionella förpliktelser så 

anser jag att lärare aldrig kan bli verktyg för att verkställa politik inom andra områden än 

utbildning.  

 

I tidningen Vi Lärare uttalar sig Lärarnas etiska råd så här:  Etiska rådets svar på lagen om 
angiveri: Civil olydnad | Nyheter (vilarare.se) 

 

”Vi är förbundna att skydda eleverna mot skada och trakasserier, ha en förtroendefull relation 

med dem och deras vårdnadshavare och vi ska inte sprida information vidare om det inte är 

för elevens bästa. Det blir svårt att kombinera med en informationsplikt.” 

 

”Om förslaget skulle bli verklighet kan det leda till så allvarliga yrkesetiska problem för lärare 

att vår slutsats blir att en sådan situation sannolikt skulle innebära att civil olydnad blir den 

enda rimliga utvägen.” 

 

Jag har en stor oro för att angiverilagen kommer skapa en enorm oro och press för personalen 

som vill sköta sitt jobb. De ska inte behöva agera gränspolis.  

 

Med anledning av min oro ställer jag följande frågor till dig, Sven Karlsson, ordförande 

i Utbildning- kultur- och fritidsnämnden: 

 

- Hur anser ordförande att Härryda kommun bör agera gentemot sin personal som verkar inom 

skolan som kommer att omfattas av lagen? 

 

- Kommer ordförande för nämnden för Utbildning, kultur och fritid initiera någon 

riskbedömning i förebyggande syfte inför ett eventuellt verkställande av lagen? 
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https://www.vilarare.se/nyheter/yrkesetik/lararnas-yrkesetiska-rad-civil-olydnad-enda-rimliga-svaret-pa-angiverilag/#:~:text=L%C3%A4rarnas%20yrkesetiska%20r%C3%A5d%20menar%20att%20l%C3%A4rare%20m%C3%A5ste%20undantas,f%C3%B6lja%20en%20s%C3%A5dan%20lag%20%C3%A4r%20att%20l%C3%A5ta%20bli.
https://www.vilarare.se/nyheter/yrkesetik/lararnas-yrkesetiska-rad-civil-olydnad-enda-rimliga-svaret-pa-angiverilag/#:~:text=L%C3%A4rarnas%20yrkesetiska%20r%C3%A5d%20menar%20att%20l%C3%A4rare%20m%C3%A5ste%20undantas,f%C3%B6lja%20en%20s%C3%A5dan%20lag%20%C3%A4r%20att%20l%C3%A5ta%20bli.


-Har kommunen hämtat in information från omgivningen eller samverkat i den här frågan 

med andra kommuner i regionen för att skapa sig en uppfattning om hur andra kommuner  

hanterar frågan förebyggande och i så fall hur? 

 

 

 

Kristin Arplöw (S) 

Andre vice ordförande 

UKFN 
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Fråga till socialnämndens ordförande angående en eventuell angiverilag 

 

I Tidöavtalet, utformat av den sittande regeringen med stöd av Sverigedemokraterna, 

står att läsa följande:  

”Myndigheter som en person kan komma i kontakt med får ett ansvar för att säkerställa 

personens lagliga rätt att vistas i Sverige” (sid 33).  

I praktiken innebär det att kommuner och myndigheter ska bli skyldiga att informera 

Migrationsverket eller Polisen om de kommer i kontakt med personer som vistas i 

Sverige utan tillstånd. De blir också skyldiga att utreda ifall det finns tillstånd vid minsta 

misstanke om att sådant saknas.  

 

Jag är djupt orolig inför vad som kan komma att ske i vårt samhälle. Ingen invånare i 

Sverige, i Härryda kommun ska fråntas möjligheterna till en trygg kontakt med 

kommunen och våra offentliga verksamheter.  

 

Angiveri bland offentliganställda kan aldrig vara förenligt med barnkonventionen eller 

mänskliga rättigheter i övrigt. Vår personal i Härryda kommun ska inte behöva agera 

extraanställda på vare sig Polismyndigheten eller Migrationsverket. Det skapar en stor 

etisk stress som bidrar till försämrad arbetsmiljö och dalande psykisk hälsa hos 

personalen.  

Enligt en undersökning som fackförbundet Vision genomfört anger 44 procent av de 

tillfrågade socialcheferna att informationsplikt sannolikt skulle försvåra socialtjänstens 

uppdrag.  
Källa: Massiv kritik mot ”angiverilagen”: Det gör för ont att anmäla; tidningen Vision, 2023-09-20. 

https://vision.se/tidningenvision/arkiv/2023/nr5/massiv-kritik-mot-angiverilagen/  

 

Med anledning av ovan oro ställer jag följande frågor till dig, Maria Kornevik 

Jakobsson; ordförande för socialnämnden:  

 

1. Hur anser du att Härryda kommun bör agera gentemot sin personal som 

verkar inom socialtjänstens verksamhet som kommer att omfattas av lagen? 

2. Kommer du, som socialnämndens ordförande, att initiera någon 

riskbedömning i förebyggande syfte inför eventuellt verkställande av lagen? 

3. Anser du att Härryda kommun bör samverka med andra kommuner kring 

hanteringen av en eventuell angiverilag, såväl förebyggande som i framtida 

händelser?  

 

 

Kajsa Lackovic (S) 

Vice ordförande 

Socialnämnden 
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